
Zápis č. 3/2024 z jednání Ústřední odborné komise chovatelů králíků  
konaného dne 14.6. 2024 v Litomyšli 

Přítomni  za ÚOK : Petr Sirotek, Stanislav Kulanda, Ing. Pavel Řídký, Radim Boháč, Dana 
Caithamlová – on-line 

Omluvení : Tomáš Červinka, MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., 

Celkově přítomno 5 členů, komise jednání je usnášení schopné 

Tajemník sekce -  Lenka Kadeřábková Poláková 

Hosté :  členové KK - Jiří Andrš,  Tomáš Andrle, Ing. Jiří Nocar – on-line, 

Jednání začalo v 19.15 hod.,  ukončeno 21.45 hod, 

Vlastní jednání zahájil předseda ÚOK CHK Petr Sirotek v 19:15 a poděkoval ZO ČSCH 
Litomyšl za zázemí. 

Přítomní členové odsouhlasili pořízení zvukového záznamu z jednání pro kontrolu zápisu. 
Program předem nebyl definován, jelikož se jednalo o řešení provozních věcí a předání 
informace z jednání na Sekretariátu ÚVV dne 10.6.2024. 

1) Zapisovatelem jednání navržen Ing. Pavel Řídký. Ověřovatelé zápisu navržení Radim 
Boháč a Stanislav Kulanda 

USNESENÍ č. 1-3-2024: ÚOK CHK schvaluje zapisovatele jednání Ing.Pavla Řídkého a 
ověřovatele Radima Boháče a Stanislava Kulandu. 
 Hlasování: Pro – 5, Proti – 0, Zdržel se – 0. 

 

2) Informace z jednání 10.6.2024 na Sekretariátu ĆSCH  
Radim Boháč a Pavel Řídký podali informace z jednání s předsedou Svazu Ing. Radkem 
Novotným konaného dne 10.6. na sekretariátu ČSCH. Tématy byly on-line registrace 
králíků (dále jen ORK) a vyúčtování mezinárodního školení posuzovatelů králíků v 
Solenicích. Dále následovalo jednání redakční rady časopisu Chovatel. 
 
Online registrace králíků jde podle plánu. Společné schůzky se zúčastnil i IT správce 
svazové aplikace J.Tatoušek a na telefonu předseda komise pro GZ Petr Herynek. Byly 
shrnuty úkoly a nastavení předání datových front evidence členů vs. ORK, vznesené 
požadavky vzájemného propojení a odeslaná komunikace mez správci svazového 
programu a ORK. Předseda svazu požaduje, aby ORK přeposílala data do svazové 
aplikace, CPKK, která bude shromažďovat všechny registrované králíky a bude dělena 
na CPK všech králíků, CPK národních plemen a CPK pro GZ. Je potřeba aby garant NP 
pro GZ prováděl kontrolu rodokmenu a správně RK zařazoval. Nutno zprocesovat 
přeposílání RK v požadovaném formátu a s potřebnými údaji, razítkem svazové 
registrace a razítkem Plemenné knihy. Zde je potřeba legislativně a právně na doupravit 
Smlouvu o pronájmu software předloženou P. Prombergrem. V současnosti je veškerá 
činnost ORK a registrace bez smluvního ujednání, na dobré vůli  programátora P.P. Ve 
smlouvě je potřeba ošetřit centrální zálohování dat a udržitelnost aplikace. 
V současnosti on-line registraci využívá již 7 klubů a 8 okresů (zaregistrováno cca 2000 
ks králíků). Dohoda je, aby byl pouze jeden formulář rodokmenu, který bude pro 



všechny typy registrace stejný, včetně  Národního programu plemen v GZ. Od 1.7. do 
30.9.2024  bude garantka Ing. Karolína Hošková pořizovat souběžně rodokmeny do 
ORK,  od 1.10. 2024 by se data přetáhla mezi systémy a vyhodnotilo se funkční 
prostředí, tak abychom v co nejkratším čase mohli CPKK zpracovávat jednodušeji 
s přenosem dat z ORK. Průběžně se řeší připomínky k programu, postupně je 
aktualizováno. Již byly i zprovozněny webové informační stránky k ORK na 
www.cschdz.eu – sekce králíci. Bylo navrženo, aby byly sbírány další podněty 
k úpravám RK a připomínky k ORK a bylo i svoláno další jednání ÚOK CHK. 
Navržena byla on-line schůzka na 4.9.2024 od 19,00 hod., odkaz Teams bude zaslán 
R.Boháčem, bude přizvána Ing. Karolína Hošková 
 

USNESENÍ 2-3-2024: ÚOK CHK žádá ÚVV ČSCH o zajištění podpisu Smlouvy o pronájmu 
software s programátory Pavlem Prombergerem a René Gebauerem po zapracování 
potřebných legislativních a právních úprav nejpozději do 30.9.2024, tak aby mohly být 
plněny další rozpracované věci v návaznosti na ORK a přenos dat do CPKK. Případné 
technické požadavky do smlouvy zašle za ÚOK – Radim Boháč na vyžádání pověřeného 
člena ÚVV. Členové ÚOK zašlou do 30.6. své podněty ke Smlouvě. Změny týkající se 
odborných věci odsouhlasí ÚOK do 31.8., pokud bude toto odsouhlasení potřeba. 
Hlasování: Pro – 5, Proti – 0, Zdržel se – 0. 

 

USNESENÍ 3-3-2024: ÚOK CHK navrhuje 4. jednání ÚOK on-line formou a to 4.9.2024 
od 19,00 hod., odkaz Teams bude zaslán R. Boháčem a bude přizvána Ing. K. Hošková 
Hlasování: Pro – 5, Proti – 0, Zdržel se – 0 
 

Pavel Řídký, zúčastněný na schůzce redakční rady za ÚOK CHK, informoval o aktuálním 
stavu. Rada se schází zpravidla 2x ročně,  což je za  přítomné jednání R. Boháče a P. 
Řídkého  nedostatečné. Vzhledem k vydávání měsíčníku R. Boháč navrhl, aby byl pevně 
stanoven termín 1x měsíčně, ideálně před uzávěrkou, kde by se shrnulo co je k vydání za 
danou odbornost a co je potřeba do měsíčního čísla dotáhnout. Předseda redakční rady 
př. Novotný navrhl konání 1x za čtvrtletí. Návrh bude ještě upřesněn. Bylo konstatováno, 
že všeobecně chybí v záloze odborné články – veterinární problematika, králíci -plemena, 
výživa. Články ve věstníku, výstavy, se řadí dle termínů, pokud není požadováno jinak. 
Předseda svazu a předseda redakční rady  R. Novotný byl informován o uvažované 
nominaci Ing. Pavla Řídkého do redakční rady a dále za člena rady pro genetické zdroje 
za ÚOK CHK. Ing. Řídký požádá o redakční plán pro rok 2024, následně je potřeba 
připravit i plán na rok 2025. Před vydáním dalšího čísla  by bylo dobré dostávat seznam, 
co dané číslo bude obsahovat – viz předaný materiál  p. Silvií Veselou – zajistí Ing. Řídký. 
Všichni členové ÚOK, kteří mají na starost činnost jednotlivých klubů – viz. seznam,  
zajistí do 31.7.2024 předání informace o možném představení klubů, jednotlivých 
plemen, případně jejich výročí v roce 2025 v časopisu Chovatel s následnou zpětnou 
vazbou  do 30.9.2024. Články nemusí být dlouhé, doplnit fotografiemi plemen… Po 
získání informací bude domluven harmonogram, kdo a kdy. Redaktorkou byl předložen 
návrh honorářů za články na rok 2025, bude schvalovat ÚVV.  
 

USNESENÍ 4-3-2024: ÚOK CHK navrhuje za člena redakční rady časopisu Chovatel za 
odbornost králíci – Ing. Pavla Řídkého. 
Hlasování: Pro – 5, Proti – 0, Zdržel se – 0 



 
Vyúčtování  mezinárodního školení v Solenicích konaného 26.-28.dubna 2024. 
Školení skončilo ziskem 47 747,12 Kč, vč. zahrnutých nákladů za propagaci, která byla 
Svazem přislíbena jako dar. ÚOK dostala příslib, že tyto finanční prostředky budou 
převedeny na účetní středisko 320 – králíci. Školení bylo velmi pozitivně hodnoceno u 
nás i v zahraničí.  

USNESENÍ 5-3-2024: ÚOK CHK bere na vědomí předložené vyúčtování mezinárodního 
školení posuzovatelů králíků konaného 26.-28.4.2024 v Solenicích, zpracované účetní Svazu, 
se ziskem 47 747,12 Kč.  ÚOK CHK králíků žádá ÚVV, aby byl zisk dle dohody přeúčtován 
ve prospěch sekce králíci, na účetní středisko 320 – králíci.  
Hlasování: Pro – 5, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

R. Boháč informoval, že mu na sekretariátu byly 10.6. účetní svazu předány  nezaplacené 
faktury od klubů a okresů za poháry a štítky z CV 2022-2023. Bohužel jde o pozůstatek 
z minulé doby – předáme daným subjektům pro kontrolu a zaplacení. Dále informoval o 
interních postupech při vyúčtování cestovních příkazů do max. 10 dnů od realizované 
akce a nastavení e-mailové komunikace mezi ÚVV, předsedou ÚVV a ÚOK CHK. 

R.Boháč dále informoval o odeslaných požadavcích na ÚVV ČSCH k plánu čerpání 
prostředků v NP GZ pro králíky. Vzhledem k tomu, že se stále připravuje a dojednává 
kooperační smlouva, ÚOK CHK potřebuje informaci, zda-li může začít s konkrétními 
úkony dle plánu. ÚOK požádá předsedu svazu o schválení částky 40 000 Kč na kontrolu 
chovů (cestovní náhrady) do 30.6.2024, tak aby kontroly mohly proběhnout v 7-9 /2024. 
Seznam kontrolovaných chovů je zpracován garantkou GZ, předložený byl na  jednání 
ÚOK CHK v Třebíči. 

USNESENÍ 6-3-2024: ÚOK CHK žádá předsedu Svazu o schválení částky 40.000 Kč na 
kontrolu chovů (cestovní náhrady) do 30.6.2024, tak aby kontroly mohly proběhnout 
v plánovaném termínu 7-9 /2024. 
Hlasování: Pro – 5, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

            Pracovní náplň tajemnice  Lenky Kadeřábkové Polákové a její pracovní smlouva.  

Tajemnici bylo sděleno, že dohoda o provedení práce byla uzavřena od 2.4.2024 na 300 
hodin do 31.12.2024. Tajemnice má dle evidence za měsíce duben a květen opracováno 
182 hodin na DPP. Předpoklad vyčerpání hodin je do  31.8.2024. ÚOK CHK proto žádá 
o navazující uzavření nové smlouvy na DPČ (zákonně 80 hodin měsíčně). Období od 
04/2024 bylo pracovně velmi náročné – příprava mezinárodního školení posuzovatelů 
králíků v Solenicích, příprava konference králíků, příprava školení adeptů a sezónní 
vyřizování rodokmenů králíků v CPKK. Vzhledem k tomu, že tato činnost spojená s 
CPKK je náročnější a je téměř nereálné zvládnout jí se zkráceným úvazkem, je na 
zvážení to, aby CPKK dělal jiný zaměstnanec svazu, tak jak bylo prezentováno 
předsedou svazu.  Po digitalizaci je možnost toto dále řešit tajemníkem na dohodu. 
V případě, že tajemnice na dohodu bude nadále zpracovávat rodokmeny králíků do 
CPKK, ÚOK CHK žádá předsedu  svazu o schválení a vyplacení mimořádné odměny 
pro tajemnici za období  5-9/2024. 
  



USNESENÍ 7-3-2024: ÚOK CHK žádá předsedu svazu o uzavření navazující nové smlouvy 
na DPČ a o schválení mimořádné odměny pro tajemnici za období  5-6/2024. 
Hlasování: Pro – 5, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 
R. Boháč informoval o spolupráci s pořadatelem CVMK v Přerově, kdy byly 
zpracovány výstavní podmínky a je v procesu on-line přihláška. Dále je plánovaná na  
25.6. schůzka v Přerově mezi ředitelem výstavy, zástupcem ÚOK a předsedou sboru. 
Byl navržen a pověřen na toto  jednání s pořadateli CVMK za ÚOK CHK R.Boháč, 
který následně předá info a požadavky spolupráce všem členům ÚOK CHK.  Je potřeba 
také připomenou, aby byly předem informace pro chovatele, kluby či další subjekty o 
možnosti věnovat poháry a ceny na výstavy– zodpovídá pořadatel, nutno před 
posouzením mít jasný přehled a dodané poháry. Je třeba, aby si řešil pořadatel výstav, 
nikoliv ÚOK CHK. 
 

USNESENÍ 8-3-2024: ÚOK CHK pověřuje Radima Boháče jednat za ÚOK CHK na 
nejbližším jednání  s pořadatelem CVMK. 
Hlasování: Pro – 5, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 
Ing. Pavel Řídký navrhl, aby byl pro CVMK proveden výběr cca 30ti posuzovatelů  
v dostatečném čase před uzávěrkou zvířat, tak aby posuzovatelé s akcí předem počítali. 
Dále je potřeba pro schválený systém AB, provést výběr dvojic posuzovatelů.  Navrhuje, 
aby tento seznam nominovaných posuzovatelů byl předán k odsouhlasení předsedovi 
ÚOK CHK.  
 

USNESENÍ 9-3-2024: ÚOK CHK ukládá předsedovi sboru MVDr. Vlastimilu Šimkovi 
zaslat předsedovi ÚOK CHK návrh 30ti posuzovatelů pro CVMK, včetně dvojic pro 
posuzování systémem AB a úsekových posuzovatelů do 31.7, tak aby do 5.8. byli  tito 
posuzovatelé předběžně informování o delegaci na CVMK – předsedovi sboru bude sděleno 
i osobně v sobotu 15.6. při školení adeptů. 
Hlasování: Pro – 5, Proti – 0, Zdržel se – 0 
  

 
Dana Caithamlová informovala o podnětu, který dostala na zasedání EE v Maďarsku 
od delegáta polského svazu. Jde o posuzování ,,údajně,, netetovaných králíků českými 
posuzovateli na výstavách v Polsku. Nebyl však předložen žádný podklad. Je potřeba 
doložit oc. lístek s nevyplněným tetováním. Bez doložených důkazů nelze toto 
podezření řešit, přesto předseda sboru posuzovatelů  by měl zaslat informaci o 
dodržování posuzovatelských pravidel na zahraničních výstavách všem 
posuzovatelům 

 
USNESENÍ 10-3-2024: ÚOK vzala na vědomí informaci Dany Caithamlové o posuzování 
,,údajně,, netetovaných králíků českými posuzovateli na výstavách v Polsku. Je potřeba 
doložit oc. lístek s nevyplněným tetováním králíků. Bez doložených důkazů nelze toto 
podezření řešit. Předseda sboru posuzovatelů  by měl zaslat informaci o dodržování 
posuzovatelských pravidel na zahraničních výstavách všem posuzovatelům – mailem -  do 
30.7.2024  
Hlasování: Pro – 5, Proti – 0, Zdržel se – 0 
 



 
 
Jiří Andrš opakovaně upozornil na nesoulad mezi schváleným Řádem pro posuzovatele 
zvířat a Řádem pro posuzovatele králíků. R. Boháč podotknul, že zatím nebylo ÚOK 
CHK doloženo stanovisko legislativní komise ČSCH, které si KK měla vyžádat, dle 
USNESENÍ č. 1-14-2024 z jednání v Třebíči, tudíž nemohlo být dále řešeno. Dále 
uvedl, že KK poukázala ve své zprávě na konferenci delegátů sekce na tento nesoulad. 
ÚOK se však již na posledním jednání 6.4.v Litomyšli tímto tématem zabývala a zašle 
podnět na ÚVV k úpravě nadřazeného Řádu pro posuzovatele zvířat. Bylo podotknuto, 
že stejné stanovisko má i ÚOK CHD a budou ho schvalovat na konferenci delegátů 
chovatelů drůbeže.  
Byl vznesen dotaz na aktuální čerpání cestovních náhrad, zatím není k dispozici 
průběžné vyúčtování, bude připraveno k 30.6. ÚOK požádala členy KK komise o 
kontrolu vyplacení cestovních náhrad na konferenci CHK, zda-li jsou dodržovány 
všechny náležitosti a správné účtování.  

 
USNESENÍ 11-3-2024: ÚOK CHK žádá členy KK komise o kontrolu dokladů cestovních 
náhrad za první polovinu roku 2024, zda-li jsou dodržovány všechny náležitosti a správné 
účely.  
Hlasování: Pro – 5, Proti – 0, Zdržel se – 0 
 
USNESENÍ 12-3-2024: ÚOK CHK žádá KK CHK do dalšího jednání ÚOK CHK o 
předložení stanoviska legislativní komise ČSCH, týkajícího se posouzení interních řádů a 
směrnic sekce králíci, zda-li jsou v souladu s nadřazenými řády ČSCH.   
Hlasování: Pro – 5, Proti – 0, Zdržel se – 0 
 

 
Na závěr členové komise poděkovali  členům místní ZO Litomyšl za zajištění prostor 
pro jednání a zkoušky a školení adeptů – komplexní výborný servis. 
 

Jednání bylo ukončeno ve 21.45 hod, 

 

Zapsal:  Ing. Řídký , 16.6.2024 

Ověřil : Radim Boháč, 18.6.2024 

              Stanislav Kulanda , 19.6.2024 


